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 חיים משהעוד שנה חלפה /

 עוד שנה חלפה עברה כמו סופה
 מה יהיה בסופה

 כשהכול פתוח
 החיים כמו ריצה מנוחה ושוב קפיצה

 אם לדרך אין מוצא
 מה נשאר בטוח

 
 עוד עונה עוד שנה

 עוד שנה טרופה נגמרת
 עוד עונה עוד שנה

 והאהבה לעולם נשארת
 

 ברכות לחברינו החדשים 

 
 שתמשיכו לתרום לקהילה בקיבוץ וביישוב.

 

  

 נעה אבירם ויפתח רוסק דגנית ברק ואלון שטיין
 



 
 

 תשפ"א                                                                                                                        קהילת כפר מנחם שלום
היכרותי את הקהילה, היותי חלק ממקבלי החלטות ומעורבותי בחיי הקהילה בפעילותי כמנהל   

 להוסיף על כך את הרצון והחזון.    קהילה לימדוני כי ניסיון הוא חשוב אך לא הכרחי ויש
חזון בחלקו מצריך שמירה על הקיים כבסיס לחיינו כקהילה בקיבוץ וחלקו נושאים חדשים    

 שיש לקדמם.
 

 :    חברים וחברות הרואים את החבר במרכז ומתלכדים סביב א. "אדם, חבר וקהילה"
 ערבות הדדית מוסכמת המהווה בסיס לאורח חיינו.                                              

 המטפח מצוינות הרואה בתרבות ערך.ב. "חינוך, תרבות ופנאי":   חינוך כערך מרכזי 
  .:              שימור וטיפוח סביבה נקייה ובריאהג. "איכות סביבה"
 קיבוץ המעביר רווחים לחבריו.    :        ד. "קיבוץ מתגמל"

 
 בו" "האם קיבוץ הוא מקום לגור בו או מקום לחיות  -חלקנו עדיין שואלים   

 : כפר מנחם הוא מקום לחיות בו ובכלל

 כפר מנחם היא נכסקיבוץ חברות ב           
                                

 כל חבר וחברה ימצאו בנכס זה יש לשמרו ולטפחו ונכס ש
 חבר קיבוץ ובכלל. האחד יראה בערבות ההדדית כאת החשוב לו כאדם, 

 והשלישי יראה  ,נכסהקיימת נכס, השני יראה בחינוך ובתרבות 
 של החבריםעל רמת החיים ואיכות החיים בחוסן הכלכלי הקיים 

 כנכס וכך הלאה...
 

 חג שמח ושנה טובה        
 רוזנרזאבי         

  

http://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&frm=1&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0CAcQjRxqFQoTCOeOy56m6ccCFayO2wodNIEOtA&url=http://www.tapuz.co.il/forums2008/viewmsg.aspx?forumid%3D588%26messageid%3D144766729&psig=AFQjCNHP0_fYSEZtX-emzUBKHiXWLy6X0w&ust=1441863938491572


 :"האיחוד החקלאי"פרסום מאתר 
 

 

 

 

 

 

אין להשלים עם התנהלות מועצה המתכחשת להתחייבויותיה לשלם 
אביתר קנולר, עו״ד ויניב בירנבאום, /  פיצויי הפקעה בגין קרקע שהופקעה

 עו״ד
 

ניתן פסק דין בבית המשפט המחוזי בבאר שבע )השופט יעקב דנינו( במסגרתו התקבלה  18.8.2020ביום 
תביעת קיבוץ כפר מנחם לקבלת פיצויים בגין הפקעת מקרקעין כנגד המועצה האזורית "יואב". במסגרת 

 ₪ 60,000בתוספת הוצאות משפט בסך של  ₪ 2,633,906פסק הדין חויבה המועצה בתשלום סך של 
קיבוץ כפר    לטובת הקיבוץ תוך הבעת ביקורת חריפה מצד בית המשפט על התנהלותה של המועצה.

 מנחם יוצג ע"י עורכי הדין אביתר קנולר ויניב בירנבאום ממשרד קנולר ושות'.
תחילתם של האירועים שבבסיס התביעה, ברצונה של המועצה האזורית "יואב" )ששטחה המוניציפאלי 

שטחים מהקיבוץ לטובת  2010ערים קריית גת, קריית מלאכי ואשקלון( להפקיע בשנת נמצא בסמוך ל
 הקמת "קריית חינוך".

לצורך קבלת תקציב משרד החינוך ובמטרה לקדם את העברת השטחים למועצה במהירות, חתמה 
לא המועצה על הסכם מול הקיבוץ בו התחייבה לתת לקיבוץ כפיצוי קרקע חלופית וככל שהעברת הקרקע 

 .פיצוי כספי מלא –תתאפשר 
ומשלא התאפשרה העברת הקרקע החלופית הוסכם בהסכם על מנגנון לקביעת סכום פיצוי  2015בשנת 

ע"י שמאי מוסכם. גם במסגרת הסכם זה התחייבה המועצה לשלם לקיבוץ פיצוי כספי כפי שהוסכם 
ה מהתחייבויותיה תוך , אלא שאל מול השמאי המוסכם החלה המועצה לחזור ב2010בהסכם משנת 

 העלאת טענות לפטור מפיצוי, בהתאם לדיני ההפקעה, בניגוד להסכמים והתנהלות הצדדים משך שנים.
בית המשפט דחה באופן חד משמעי את עמדתה של המועצה, תוך הבעת ביקורת נוקבת על התנהלותה 

 של המועצה:
רת הדין", מעוררת חוסר נחת, טענת המועצה, לפיה מבחינתה הפיצוי הכספי ניתן "לפנים משו"

יישום עיקרון תום הלב למקרה דנא מצביע לטעמי "  " וכןואני אף מתקשה לראות בה טענה תמת לב
על חוסר תום לב מצד המועצה, אשר מבקשת להתנער מהחיובים שנטלה על עצמה בחוזה, 

 ", קבע בית המשפט.ומהאופן שבו התפרשו הדברים בבירור בעת חתימת ההסכמים
ת המשפט, הביע ביקורת חריפה על המועצה האזורית "יואב" שעמדה על ניהול הליך משפטי עד בי

הגם שבהסכמים התחייבה להעניק לקיבוץ פיצוי מלא" והגם "שבמהלך דיוני ההוכחות "  תומו,
 "התחוור כי עמדתה ניגפת למול המציאות שנגלתה במלוא עוזה

מהנדס המועצה וחבר המליאה במועצה  -נציגי המועצה באופן חריג בית המשפט קבע במפורש כי עדות 
" אל מול עדותם המהימנה של נציגי הקיבוץ וכן כי מגמתית, מתפתלת, וחסרת קונסיסטנטיותהייתה "

 עמדתה של המועצה אינה מתפרשת כתום לב.
הקיבוץ הסכים לוותר על המקרקעין הגובלים בסד זמנים מהיר יחסית לבסוף סיכם בית המשפט כי "

שהעניק למועצה אפשרות לקבל את המענק הרלוונטי מהמשרד הממשלתי ולבנות את קריית 
החינוך, בין היתר על אותם מקרקעין. הקיבוץ לא הערים קשיים בדרך, לא הגיש התנגדויות בהליכי 
ההפקעה ואין טענה כי לא חתם על המסמכים שנדרש. המועצה מצדה, הייתה נכונה תחילה לעמוד 

ה לשלם לקיבוץ פיצוי כספי, והדבר עוגן בשני הסכמים עוקבים בהפרש ארבע שנים בהתחייבויותי
 ומחצה ביניהם.



ואולם, בשלב מסוים לאחר מכן, החליטה המועצה להתנער מהתחייבויותיה, תוך העלאת טענה כי 
הסכמתה לשלם פיצוי כספי הייתה "לפנים משורת הדין", בגבולות דיני ההפקעות בלבד. מעשית 

 ."אינה מוכנה לשלם לקיבוץ דבר. עם התנהלות זו אין להשלים המועצה
"מדובר בפסק דין חמור ביותר כנגד מועצה, שעה שנקבע בו במפורש כי התנהלות המועצה ועדיה בכל 
הקשור לפיצויי ההפקעה המגיעים לקיבוץ, הינה מגמתית, מתפתלת, מתחמקת וחסרת תום לב. בצדק 

עורכי   משפט אף עשה חסד עם המועצה בפסיקת ההוצאות", ציינופסק בית המשפט כפי שפסק. בית ה
 הדין אביתר קנולר ויניב בירנבאום, מטעם הקיבוץ.

 
 תמיר, יו"ר הנהלה עסקית, מוסיף:

 התבקשתי לפרט ולהסביר.
אני מעדיף בשלב זה להתייחס בצמצום, אם כי הסיפור כולו, על פרטיו, הם חשובים, ויפורטו בהרחבה 

 בהמשך.
 מדובר בסיפור קשה עם סוף טוב, שהיה עדיף שלא היה קורה בכלל.

 ראשיתו, ממש עם כניסתי לתפקיד, וסיומו, אני מקווה, בימים אלה, לקראת סיום תפקידי.
המשימה הראשונה בחשיבותה שראיתי, ואני עדיין רואה, בתפקיד, היא שמירה על זכויותיהם של 

משימה כזו לא תמיד מושגת בקלות, לעיתים מחייבת מאמצים קיבוץ כפר מנחם, ושל חברי הקיבוץ. 
 גדולים, ואף נכונות למאבקים שאינם תמיד נוחים, וכך היה במקרה זה.

בהתאם להחלטת שיחת קיבוץ, ולאחר שהקיבוץ כבר העמיד בעבר שטחים רבים מאד לטובת 
יבוץ לא התקבלה המועצה ללא תמורה, ולאחר שבקשתנו להקים את בית הספר שלא בשטחים של הק

 ע"י המועצה, נקבע כי השטח לטובת בית הספר יועמד רק כנגד פיצוי נאות.
 עניין הפיצוי הוגדר במפורש בשני הסכמים בין הקיבוץ לבין המועצה.

 בשלב מאוחר יותר, המועצה שינתה דעתה, וסירבה לכל פיצוי.
סוכלו על ידי המועצה, ובלית  כל ניסיונותינו לפתרונות בדרך של פשרה או הליך מוסכם, נדחו או

 ברירה הוגשה התביעה הנזכרת בדיווח, כצעד אחרון לשמירה על זכויותינו. 
גם במהלך הדיון בתביעה הבענו נכונות לפשרות וויתורים, והשבנו בחיוב להצעות פשרה של בית 

 המשפט, בעוד המועצה דחתה אותן.
פט הנזכרת בדיווח. לשמחתנו, בית המשפט לאחר הליך קשה, ממושך, ויקר, ניתנה הכרעת בית המש

"עשה צדק". מעבר לסכום הפיצוי שפסק, הוא התייחס במילים מאד מפורשות למצב הדברים, 
ולהתרשמותו מהקיבוץ, טענותיו, והעדים מטעמו, מול התרשמותו מהמועצה, טענותיה, והעדים 

 מטעמה.
 יל ואעביר אליו(יוכל לפנות אלי במי –)מי שרוצה לקרוא את פסק הדין כולו 

בהזדמנות זו אני רוצה להודות גם לאבי בן צבי, שליווה יחד איתי את העניין מתחילתו, העיד יחד איתי 
בבית המשפט, והשקיע רבות בטיפול בנושא; וכן לגלעד מינץ, שהצטרף לטיפול עם כניסתו לתפקיד 

 ולקח בו חלק פעיל במשך תקופה ארוכה.
ור, ושהייתי מקווה להעבירו לבעלי תפקידים אחרים, הוא שאנחנו הלקח שהייתי רוצה לקחת מהסיפ

מכל משמר, ולהיות נכונים להילחם  –זכויות הקיבוץ וזכויות החברים  –חייבים לשמור על זכויותינו 
עליהן. לא תמיד זה נעים, ולעיתים יש לזה מחירים כבדים, גם באופן אישי, אבל אם לא נהיה מוכנים 

מישהו אחר שיעשה זאת. ללא נכונות להילחם "על כל מטר, ועל כל שקל"  לשלם אותם, לא יהיה
)כמובן, תוך הפעלת שיקול דעת ענייני, והפרדת עיקר מטפל(, הכרסום בנכסים ובזכויות הוא רק עניין 

 של זמן.
 שנה טובה טובה!

 
 תמיר

  



ר המזכירות. ירת יו"ר ההנהלה העסקית ויו"חאושרה בקלפי עמדת ההנהלות לגבי ב 2.7.2020-ב
 הומלץ כי אחד המינויים יהיה חבר קיבוץ.

 מש"א מדווחת בין היתר על ההתפתחויות.שושי מ
 

 שלום לכולם,
כשאני כותבת שורות אלה אין לי מושג אם נוכל להיות כל המשפחה  ...ראש השנה תשפ"א, כל כך אחרת

 נחגוג בד' אמותינו, לבד. ואיך חוגגים כל כך אחרת? יש מה לחגוג? –המורחבת, או ששוב כמו בפסח 
בימים   ,שפ"א, ואולי באמת מה שחשוב לראות, והנה נמשכת לה בתחילה בתש"ףשנה מוזרה, זו שהת

האלו שלפני החג וימי חשבון הנפש, זה שבהחלט יש מה לחגוג: את זה שלמרות הטירוף הזה בכל העולם, 
נכון, זה שונה, אבל שינוי הוא לא בהכרח עובדים, לומדים, אוכלים, חיים!  חיינו: אנחנו ממשיכים בשגרת

ן פרטני: כל רע... ועוד רבות ייכתב על מה שלמדנו בתקופה הזו, באופן קולקטיבי, כמדינה, כחברה, ובאופ
 אחד לעצמו ולביתו.

 חג, מה קורה אצלנו, בכפר מנחם?אז ככה, כמה רגעים לפני ה
 ר.יתכם, אנחנו לפני חילופים רבים, ויש רוח של התחדשות באווכפי שעדכנתי א

קרובים את שיסיימו בחודשים ה ,מנהל העסקים ודות לזאבי מנהל הקהילה ולגלעדזו הזדמנות עבורי לה
מובן שעוד ת את הקיבוץ ואת חבריו ועסקיו, וכל אחד מהם תרם והצמיח עוד קצ תפקידם וייפרדו מאיתנו.

 תודה רבה לשניכם! –אבל בינתיים  –ניפרד כמו שצריך 
לו אין עדיין תוצאות, אבל יש שני מועמדים פנימיים, וזו ורות אבעת כתיבת ש –מנהל קהילה ויו"ר קהילה 

 כבר סיבה לשמחה גדולה, על כך שהדור הבא של ההנהגה הפנימית מתחיל להתמקם. 
שהוא מעניינת ומוצלחת בצבא, והחליט  ,מועמד לניהול הקהילה: דותן מסיים קריירה ארוכה דותן אבירם

יגיע  ות האיתור שראיין אותו והמזכירותגיש מועמדות לתפקיד, ובהמלצת צוקיבוצו, ה-רוצה לעשות לביתו
 לשיחת הקיבוץ לפני ההצבעה בקלפי. 13/9-ב
שנה , שגם היא מנוסה, מגיעה ממגוון תפקידי ניהול בתחום החינוך. חלי הובילה בחלי זלינגרתו תגיע יא

הילה. במידה ותיבחר שעברה את התהליך האסטרטגי חברתי בקיבוץ, ומציגה את מועמדותה ליו"ר הק
עבורה ההזדמנות להמשיך את התוכנית ולהפוך אותה לאחר אישור הציבור לתוכנית פעולה  זוהי

 אופרטיבית.
 נאחל בהצלחה לשניהם!

ראה התקדמות גם בנושא זה. רסום העלון נלפהתחלנו בראיונות למנהל עסקי, ואני תקווה כי עד  במקביל
 עם סיום המכרז לא הגיש אף חבר מועמדות לתפקיד, ואנו מראיינים מנהלים עסקיים חיצוניים.

 ושינויים ברוכים בפתח. פרידות לצד התחדשויות –לו העדכונים לשלהי השנה היוצאת א
ונוכל לחזור לדברים שהתגעגענו אני מאחלת לכולנו שהשנה הזו תהיה שנת ברכה, שנמצא בה חיסון 

 אליהם, שנהיה בריאים ונהנה מהחידושים והשגרה השונה שהביאה הקורונה,
 ושנמשיך להתפתח ולהצליח.

 
 שנה טובה לכולנו,

 משאבי אנוש –שושי 

  



 עוגת דבש
 או שתי תבניות מוארכות 26עוגה גבוהה לתבנית 

 כוס סוכר 3/4
 כוס דבש, או ריבה טובה 1
 גרם חמאה 200ו כוס שמן, א1
 כוס קפה, או תה חזק1
 כפית קינמון )אם אוהבים( 1

 כפית ציפורן )אם אוהבים( 1/2
 להכניס את כל החומרים לקערה גדולה ולבחוש היטב לעיסה חלקה.

 כוסות קמח 3 1/2
 כפית אבקת אפיה 1
 כפית סודה לשתייה 1

 כוס תפוחי עץ מרוסקים על פומפייה גסה. 1או  כוס אגוזים או שקדים קצוצים גס 1/2
 לערבב את החומרים היבשים ולהוסיפם לתערובת.

 לבחוש רק עד קבלת בצק חלק.
 חלבונים 3

 כוס סוכר 1/4
להקציף את החלבונים, כאשר מתחיל להיווצר קצף להוסיף את הסוכר, להמשיך 

 ה.ילתבנית אפילהקציף עד שמתקבל קצף גמיש. להוסיף את הקצף לבצק ולצקת 
 לאפות בחום בינוני.

 
 אפתה והמליצה נירה שויאר

                                                                                      

 

 

 

 

  

 צילום: יגאל קליין



   7.6.2020עדת תכנון ו–ישיבה משותפת מזכירות וטוקולרפ
12/2020 

 

 תכנוןחברי ועדת   :נוכחים
מתן לפידות, תמיר מעיין שינדלר, וידי שקד,  דני אלבירט, יגאל קליין, עידן קריסטל, עמית ארגוב,  ,זאבי רוזנר

              סלע

 :על סדר היום
 

 24.5.20  אישור פרוטוקול: .א
 : חברי ועדת תכנון(    )מוזמנים ישיבה משותפת עם ועדת תכנון .ב
 

 24.5.20פרוטוקול אושר אישור פרוטוקול:    .א
 

   )מוזמנים : חברי ועדת תכנון( ישיבה משותפת עם ועדת תכנון .ב
)ככלל, מפגשים עם  ים המבוצעים במסגרת שדרוג תשתיותהצורך במפגש משותף התעורר לאור מהלכ .1

 להחלטות מקצועיות.בנוסף  המצריך קבלת החלטות סמי חברתיות דבר מבורך( םועדות ה
המצריכות את ועדת  בעת הזואבי בן צבי מרכז ועדת תכנון הסביר את הקושי בקבלת החלטות מקומיות  

קבלת החלטות על הנתונים בשטח  תכנון להיצמד עד כמה שניתן להחלטות עקרוניות שהתקבלו בעבר.
המזכירות נדרשת  .והנושאים מגיעים לשולחנה של המזכירות ,די פעם חיכוכים עם רצון החבריםמ יוצרת

 לתת את הדעת ולא תמיד בנושאים חברתיים.  
חברים נוספים הוסיפו לשיח, חלקם הביעו דעה האומרת שאת ההחלטות יש לקיים על אף הקושי מול 

עם זאת עלתה תרעומת מצד חברי המזכירות  החברים ואחרים הוסיפו שיש לפעול מול החברים ברגישות.
במסגרת הדיונים הנוספים / ערעורים שמעלים חברים ונדונים על המידע הלא מדויק הנמסר לה 

ה אי התאמה של הביצוע בשטח לתוכנית תעל בנוסףנושא. ההמצריך כמה דיונים על אותו  ,במזכירות
 שהוצגה בפני החברים. 

 :סיכום       
 עדת תכנון ומזכירות.המורכב מנציגי ו  "צוות השגות"להקים  .1
 בנושא הכבישים/מדרכות/חניות.אב הכוללת מדיניות  כניתולקבוע ת .2
 למפות את הנקודות הבעייתיות מבחינה בטיחותית ולתת פתרון כולל. .3
 לשפר את התקשורת עם החברים בנושאים הקשורים לוועדת תכנון. .4
5.  

 שיקום נופי  : .2
 

ילווה באדריכל מוצע להקים צוות ש פרויקט התשתיות נמצא בשלביו הסופיים ויש לחשוב על היום שאחרי.
למערכת  כחלק מהשיקום הנופי תהיה התייחסות נוף ויתכנן את השיקום הנופי הנדרש לאחר סיום הפרויקט.

 הפרדה בין הציבורי לפרטי. יצירתהנושא עד כמה שניתן והסדרת  ,ההשקיה
   :סיכום

 הנושא יעבור לדיון במזכירות.  
 

 :  זאבי רוזנררשם                                                                                                     

 
  



   10.6.2020 פרוטוקול ישיבת מזכירות
13/2020 

, מתן לפידות, בדני אלבירט, יגאל קליין, עידן קריסטל, עמית ארגומעיין שינדלר, וידי שקד, זאבי רוזנר,   :נוכחים
 תמיר סלע

 
 על סדר היום :

 :מבוססת על מצגת של עידן קריסטל() קבלת החלטה –קמינים  .א
 נוסח ההודעה לבעלי הקמינים .1
 סכום הפיצוי .2
 תאריך תפוגה .3

 :לאחר הפרסום לחברים(  )קבלת החלטהמבנה ניהולי  .ב
 רסום לציבור על חיפוש יו"ר קהילהמשאירים את ההחלטה הקיימת בדבר פ .1
 לשיחת קיבוץמעבירים את ההחלטה על המבנה הניהולי  .2

 
 

 קבלת החלטה: -קמינים  .א
ההחלטה  הפעלתם של כל קמיני העץ בקיבוץ. עלהתקבלה החלטה בקלפי לאסור   22.2.19בתאריך 

 ולא הציעה להם כל פיצוי או חלופה. קמיני העץ שהתקבלה לא התייחסה לפגיעה בקניינם של מפעילי
התבקש עידן קריסטל לבדוק את האפשרויות היכולות להחליף קמין  24.5.20מתאריך בישיבת מזכירות 

ההצעה היא  לפצות את בעלי מחור. תלשלות העניינים, הצעה לפתרון ותעץ. המצגת מסבירה את הש
הפיצוי החד פעמי מבוסס  של קמיני העץ. פעמי אל מול הוכחה על פירוקםעץ בסכום אחיד וחד הקמיני 

יינתן פרק זמן למימוש  תו על פי התקן וכל הנלווים לכך. כמו כןות רכישת קמין גז, התקנעל אומדן על
 הפיצוי.

 החלטה :
עץ בפועל ועל פי הרשימה הקיימת ההמזכירות מציעה מתן פיצוי חד פעמי למפעילי קמיני  .1

 במזכירות.
 הכוללים מע"מ. ₪ 10,000הפיצוי החד פעמי יהיה בסך של  .2
ההצעה לפיצוי יהיה למשך חודש ימים מיום הפרסום לציבור במייל דרך האתר פרק הזמן למימוש  .3

 ועל לוח המודעות.
 

 :צוי יינתן בהתקיימו התנאים הבאיםהפי .4
 הוכחה על פירוק הקמין ואי יכולת הפעלתו בעתיד. .א
 חתימה על הסכם הכולל אי הפעלת קמין עץ בכל זמן שהוא. .ב
 (.3עמידה בפרק הזמן שהוקצה לכך )סעיף  .ג

יאבד את זכותו לפיצוי גם  ,עיל קמין שאין בכוונתו לממש את אופציית הפיצוי מכל סיבה שהיאמפ .5
 יאכפו את האיסור על שימוש בקמיני עץ. גורמים חיצוניים ומכל סיבה שהיא אם

 

 :מבנה ניהולי .ב
החליטה להעביר לקלפי ללא שיחת קיבוץ את ההחלטה בדבר המבנה  26.4המזכירות בישיבתה בתאריך 

)ההחלטה שהתקבלה בישיבה  כאשר על הפרק עומד בחירת יו"ר קהילה ,הניהולי הכוללת שני יו"רים
 משותפת של ההנהלה העסקית והמזכירות פורסמה בעלון פברואר(. 

התקבלה בישיבה המשותפת וניתנה האפשרות לקבל תגובות עד לציבור החברים פורסמה ההחלטה ש
היה ולא היו מתקבלות תגובות היה יוצא קול קורא לבחירת יו"ר לשבועיים מיום פרסום ההחלטה. 

 במהלך השבועיים התקבלו תגובות בעניין המבנה הניהולי. קהילה.
 ישנן שתי אפשרויות להמשיך את ההליך :

 בדבר פרסום לציבור על חיפוש יו"ר קהילה.משאירים את ההחלטה הקיימת  .1
 .     מעבירים את ההחלטה על המבנה הניהולי לשיחת קיבוץ.2             

 :                  הוחלט  
      להעביר את ההחלטה לדיון בשיחת קיבוץ.                                                                                  

 :  זאבי רוזנררשם                                                                                   



   21.6.2020 – פרוטוקול ישיבת מזכירות
14/2020 

 

 זאבי רוזנר, מעיין שינדלר, וידי שקד,  דני אלבירט, יגאל קליין, עידן קריסטל, עמית ארגוב, מתן  :נוכחים
                              לי לזרקביץ, תמיר סלעלפידות, לי

 

 על סדר היום:
 

  ועדת קליטה()מוזמנת: טלי שור, נציגת  : נעה אבירם ויפתח רוסקברותקבלה לח .א
 מנהלת משאבי אנוש( )מוזמנת: שושי, סיום קדנציה -מנהל קהילה .ב
 מגרשי ספורט ביישוב .ג
 דרכי גישה ותנועת רכבים  .ד
 צוות תכנון נופי .ה
 פרויקטור שיוך .ו

 

 קבלה לחברות : נעה אבירם ויפתח רוסק:א. 
ועדת קליטה ת תהליך הקליטה שהמשפחה עברה. עדת קליטה הציגה את המשפחה ואנציגת ו שורטלי      

 ממליצה לקבל את המשפחה לחברות.

 :הוחלט    
הקבלה עדת קליטה ומצטרפת להמלצה לקבל את המשפחה לחברות.  המזכירות מקבלת את בקשת ו .1

 לחברות עוברת לשיחת הקיבוץ.
 המשפחה תסדיר בהסכם עם השוכר את תאריך יציאתו מהדירה. .2
 יפתח יעביר מסמך המבטל את חברותו בקיבוץ נען. .3

 סיום קדנציה: - מנהל קהילהב. 
מסתיימת הקדנציה של מנהל הקהילה  31.8.2020שנים. בתאריך  3קדנציית מנהל קהילה היא לתקופה של 

 ה.יאין בכוונתו של זאבי להציג מועמדות לקדנציה שנירוזנר.  זאבי  –
הבקשה לקבלת הצעות   .ירת מנהל קהילה הכולל צוות איתורשושי מנהלת משאבי אנוש הציגה מתווה לבח

 לתפקיד מנהל קהילה תפורסם בפרסום פנימי ובמקביל גם בפרסום חיצוני.
שקד חברת מזכירות,  עמית חבר מזכירות, וידי  טלמנהלת משאבי אנוש, עידן קריסשושי   צוות האיתור:

 .ארגוב חבר מזכירות
 :מגרשי ספורט ביישוב .ג

פים של ונציגים נוס מנכ"לית המועצה התקיימה פגישה במועצה בנוכחות מירית דגני 10.6.20בתאריך 
היה "מגרשי הספורט ביישוב כפר  הנושאועד מקומי מוניציפלי( ומנהל הקהילה. המועצה עם נציגי האגודה )

 .מנחם"
קרי הדברים כפי שימוש במתחם האיצטדיון  וגם הפעילות במתחם המקורה. להן עיהעלה נושא בפגישה 

 :שנרשמו בפרוטוקול הישיבה
 :באיצטדיון . שימוש1
 .המקומי ועדוה למול האיצטדיון במתחם הקהילה שימוש של הסדרה תתבצע. א

 וש, נהלי שימוש.לשימ אחריות ת,סדורו שימוש שעות - מרכזיות נקודות ב.
 .באחריות המועצה – יוני סוף עד - עדוהו לעיון שימוש הסכם יוגש  ג.

המועצה ובמימון  בביצוע מסתובב שער להתקנת אפשרות בחןית ישוביה עם השימוש הסדרת במסגרת  ד. 
 היישוב.

 :מגרש מקורה. 2
 .הקיימים ההסכמים והכרת העובדות רוריב א. 
באחריות הוועד  -  צההמוע עם לשיח הנציג וקביעת המתחם לתפעול שוביהי מטעם אחראי גוף מינוי  ב.

 המקומי.
 באחריות המועצה. - הרלוונטי הגוף מול חדש שימוש הסכם ייחתם  ג. 

 .המגרש רצפת החלפת למימון ישוביה הסכמת נדרשת - המתקן צפתר ד.  תיקון
 .עבודה ישיבת תתקיים למכרז יציאה לקראת ה. 

 



 :קיבוץ כפר מנחם -ה ותנועת רכבים דרכי גיש .ד
עולה הצורך  עדת תכנון ומספר דיונים שעלו כערעור בפני המזכירות,בעקבות הישיבה המשותפת עם ו

ת והסדרי להלן קווים למדיניו בקביעת מדיניות כללית המנחה את הנוגעים בדבר לקבל החלטות בהתאם.
 :המחנה הישןתנועה בתחום 

 המזכירות רואה לנכון להדגיש את הצורך בתכנון תנועת רכבים מבוקרת ובטיחותית ברחבי הקיבוץ.
שאינן  הנחייתנו הינה לשאוף, ככל הניתן, לנווט את כלל תנועת הרכבים בדרכים היקפיות בלבד )דרכים

ינת ישראל ברחוב תוך הגבלת מהירות התנועה בדרכים אלו למהירות הנהוגה במד חוצות שכונות(
 קמ"ש(. 30משולב/אזור מיתון תנועה )

 יש לשאוף כי תנועת רכבים בשבילים החוצים שכונות מגורים תתאפשר לתושבי השכונה בלבד.
המזכירות רואה ערך עליון בשמירה על בטיחותם של הולכי הרגל ושאר משתמשי הדרכים המשותפות, 

  .רשים לטובת שמירה על ערך זהת הנדותעודד את התקנתם של כלל אמצעי הבטיחו
 :צוות תכנון נופיה. 

עדת תכנון התקיים דיון גם בנושא סיום עבודת התשתיות והוחלט על הצורך בטיפול בישיבה המשותפת עם ו
בנוי.  לשם כך הוחלט להיעזר במתכנן נוף שייתן מענה לכלל הקיבוץ כולל תכנון מערכת השקיה. יש צורך 

 הנופי ויש לבחור במרכז לצוות. בצוות המלווה את התכנון

 : הוחלט
 להקים צוות שילווה את המתכנן הנופי. .1
 לפנות למשאבי אנוש לחיפוש מרכז לצוות. .2

 
 :פרויקטור שיוךו. 

" שיקדם את תהליך השיוך הכולל לקידום תהליך השיוך עלתה הצעה להקים גוף שבראשו יעמוד "פרויקטור
הגוף  כמו כן .בתוכו פיקוח על היועצים המלווים את קיבוץ כפר מנחם האמונים על נושא תיק ההגשה לרמ"י

ובניית תהליך גבייה מהחברים והיורשים עבור  ,יידרש לבדוק הסכמים קיימים בים החברים, היורשים והקיבוץ
 התשלומים בגין השיוך.

 :הוחלט   
 לקבל את ההצעה. .1    
 ירשמו הפעולות הנדרשות מהגוף שיוקם.י. לכתוב כתב מינוי ובו 2    
 יקטור.ש"א לפרסם "קול קורא" לחיפוש פרו. לאחר אישור כתב המינוי באחריות מ3    

 :  זאבי רוזנררשם                                                                                  

   5.7.2020 – פרוטוקול ישיבת מזכירות
15/2020 

מתן לפידות,  ארגוב, ליין, עידן קריסטל, עמיתדני אלבירט, יגאל קרוזנר, מעיין שינדלר, וידי שקד, זאבי  :נוכחים
      לילי לזרקביץ

 :על סדר היום
 

       : גידי קרון()מוזמן ביטחון ביישוב .א
 : מתן לפידות()מוזמן 53מגרש  .ב
 קיבוץ כפר מנחם - חתימה מורשי .ג
 עדכון כתב המינוי –פרויקטור שיוך  .ד

 
    :ביטחון ביישובא.  

גידי קרון רב"ש היישוב  .לדווח על פעילותם והעומד על הפרקמעת לעת מוזמנים למזכירות בעלי תפקידים 
ככלל, פעילות רב"ש הינה פעילות מלווה בפעילות  מנחם הסביר את עבודתו מה שבשגרה ומה בחירום. כפר

אירועים.  פעילויות שהן תגובה מדווחות לציבור וניתן לדעת על הצלחתן  ופעילות המונעתהמגיבה לאירועים 
האחרון ה מנענו והמבחן הוא הסטטיסטיקה. לשמחתנו בזמן  ופעילויות       המונעות אירועים לא ניתן לדעת מ

פעילות מונעת נכונה ולא יד צאה של ואנו מקווים שהיא תו ,הסטטיסטיקה היא לצדנולעומת שנים קודמות 
אך צריך להבין שלא  ,טחון וככלל אין בעיה עם זהיב יש אליו פניות ללא קשר לפעילותהמקרה. גידי הסביר ש

 הוא הכתובת לטפל בכך והוא מפנה        לגורמים האמונים לטפל בפניות אלו.



 ר מתבצעת באמצעות המייל היישובי ויש מקום לשפרו.התקשורת עם הציבו
 אגודה.שא ההיררכיה היישובית שיש להסדיר:  ועד מקומי / מוניציפלי, קיבוץ, גידי העלה את נו

 :דיון      
 שלא שמיש. ש בהם לעת חירום. למעט מקלט אחד המקלטים במצב בו ניתן להשתמ. מקלטים: 1       
לות נחלה הצלחה. ווהפע ביר שהן הוצבו למטרה מאוד מוגדרתהמצלמות וגידי הס עלה נושא. מצלמות: 2      

 יחד עם זאת, מתבקש ליידע את מנהל הקהילה בעניין."עצרו אנשים רעים". 
 : 53מגרש ב. 

ת לכיוון צפון מערב בטענה יה של קיר תמך בתחום המגרש של מתן וימית לפידויועדת תכנון מתנגדת לבנ
קיר או מסלעה מדורגים  םהפתרונות שוועדת תכנון הציעה ה ה.יבטיחותי שיפגע בשדה הראיבסיכון ר שמדוב

בתוך המגרש, פתרון שבפועל מקטין את שטח השימוש במגרש אשר בלאו הכי הוא קטן ביחס לכלל המגרשים 
 בקיבוץ.

 :הוחלט      
 ויכולתם.ימית לפידות לממש את המגרש בסוגיה זו על פי רצונם . לקבל את בקשת מתן ו1
בנה חומה על מנת לאפשר שימוש במגרש על ידי פילוסו לצד מערב, תתאפשר בניית חומה י. היה ות2    

 בכפוף לגימור אסטטי ולא השארת בטון חשוף.
 :קיבוץ כפר מנחם - מורשי חתימהג. 
 . מחליפה הוא גל לוינהיים.כגזברית קיבוץ כפר מנחםאליז זלינגר סיימה את עבודתה      
 המזכירות מודה לאליז על עבודתה רבת השנים ומאחלת הצלחה לגל לוינהיים.     

 :הוחלט      
 .   להוריד מרשימת מורשי החתימה את אליז זלינגר.1      
 .ת אליז זלינגר בגל לוינהייםא.   להחליף 2      
 ון כתב המינויעדכ –פרויקטור שיוך ד. 

ויורשים, בדיקת הסכמי  ם בבדיקת הסכמים קיימים עם חבריםהתבקש להוסיף לכתב המינוי כי הצוות יעסוק ג
 עבר והסכמים חדשים והבאת הצעות לתיקון ו/או לשינוי. 

 הוחלט :    
 הבקשה התקבלה.    

 :  זאבי רוזנררשם                                                                                   

   19.7.2020–פרוטוקול ישיבת מזכירות
16/2020 

 

וב, מתן לפידות, דני אלבירט, יגאל קליין, עידן קריסטל, עמית ארגרוזנר, מעיין שינדלר, וידי שקד, זאבי   :נוכחים 
   לילי לזרקביץ

        הישיבה נערכה בזום
 

 :על סדר היום
 

       )מוזמנת: אורית זלינגר(  ניצן ועדי שקד –לחברות קבלה  .א
 : אורית זלינגר()מוזמנת בקשה לפטור מדמי קליטה -עם ומשפחת מילשטיין סיגי ונ .ב
 5.20-1ביצוע  –תקציב קהילה  .ג
 נהלת תקשורת(ימתן לפידות יו"ר מ –)מוזמן  תקציב -מינהלת תקשורת  .ד
 עדכון –כתב שיפוי בית הבנים  .ה

 
    ניצן ועדי שקד –קבלה לחברות  .א

ניצן יר הסבירה את תהליך הקליטה שעברה משפחת שקד.  עדת קליטה בעזרת אבנר דבאורית רכזת ו
 יית ביתם במגרש שנבחר על ידם.  נכניות לבוועדי הם חלק מקבוצת ההגרלה המקדמים כעת ת

 עדת קליטה ממליצה לקבלם לחברות.ו 
 : הוחלט                

 להצטרף להמלצת ועדת קליטה. ההצבעה עוברת לשיחת קיבוץ.          



 בקשה לפטור מדמי קליטה -עם ומשפחת מילשטיין סיגי ונ .ב
סיגי ונועם מילשטיין, שלא לשלם את דמי  עלתה בקשתם של 1.7.20ועדת קליטה בתאריך בישיבת 

 הקליטה שנקבעו לתושבים שאינם בני קיבוץ.
ת המשפחה כפי שמופיע קליטה להמליץ למזכירות לקבל את בקשעדת אורית הסבירה את החלטת ו

 עדת קליטה.בפרוטוקול ו
 :הוחלט

עדת קליטה ולפטור את משפחת מילשטיין מתשלום דמי קליטה לאור ההסבר לקבל את המלצת ו .1
 שניתן.

 לקבל רשימת תושבים העומדים בקריטריונים שהוחלט עליהם המאפשר תהליך קליטה. .2
 קליטה כמקובל.המשפחה תעבור הליך  .3

 5.20-1ביצוע  –תקציב קהילה  .ג
דו"ח ביצוע חמישה חודשים מאופיין בתוצאות ללא ספירות מלאי ובהכנסות והוצאות שיכול שטרם 

 נרשמו.
חשיבותו של הדו"ח הוא בקריאת כיוון והצורך לוודא שאין הבדל משמעותי ביחס לתוכנית ובהשוואה 

 לכך. ואם קיים מה הסיבות ,לביצוע בשנה קודמת
 .ת מוגברת לבדוק עצמנו לאור מגפת הקורונהבשנה זו ישנה חשיבו

כמו  ,הדו"ח שהוצג לא הביא לידי ביטוי את התשלומים לחברים העובדים בענפי הקיבוץ והוצאו לחל"ת
 ם ליזמים ופנסיונרים.יגם תשלומ

קהילה סיימה . השהוככלל, בהשוואה לתוכנית ובהשוואה לשנה שעברה לא ניתן להצביע על משבר כל
 342,000בתוכנית ועודף של  ₪ 200,000לעומת עודף של  ,₪ 300,000חמישה חודשים עם עודף של 

הייתה גבייה מלאה  2019שבחמשת החודשים הראשנים של  תקופה המקבילה אשתקד )צריך לזכורב ₪
ל ביצועי עם זאת, רואים השפעה של מגפת הקורונה עם הורדו רק לקראת סוף השנה(. של המיסים וה

 המרכולית, מרפאת השיניים וחדר האוכל. 
 הוחלט :

 לאשר את הדו"ח שהוצג.
 תקציב -מינהלת תקשורת  .ד

 המזכירות מברכת את מינהלת התקשורת על תחילת עבודתה.
 :  במינהלת חברים

 יו"ר המינהלת  -מתן לפידות  
 עמית לפידות

 ון שטיין )בן זוגה של דגנית ברק(אל
 לומי גרברש

חיובי חברים,  על סדר יומה, בעיקר הנושא הכספי הכולל מתן הציג את עבודת המינהלת ואת העומד
דיון ם קודמות ומה הצפי לשנים הבאות. תשלום לספקים, פרויקט הסיבים האופטיים, היתרות משני

 ומים  יובא לאחת מהישיבות הבאות.מגובה בסכ
 עדכון –כתב שיפוי בית הבנים  .ה

 

המזכירות מתבקשת לאשר עדכון לכתב השיפוי בנוסח המצורף המאפשר כיסוי לבעלי תפקידים 
 מקרים שקרו בזמן היותם בתפקיד.בעמותה גם לאחר סיום התפקידים בעמותה בגין 

 

"התחייבות הקיבוץ בהתאם לכתב שיפוי זה תעמודנה לזכות נושא המשרה ממועד   תחילת 
ה ותחולנה ותהיינה בתוקף מלא גם לאחר סיום פעילותו כהונתו בפועל כנושא משרה בעמות

בעמותה, ובלבד שהפעולות ו/או המעשים או המחדלים, אשר בקשר להם יינתן השיפוי , אירעו 
   בתקופת כהונתו בעמותה או מתייחסים לתקופה זו"

 רשם :  זאבי רוזנר                                                                                   
                                                                                                                                    

  



 03.06.2020 –סיכום ישיבת ועדת תכנון 
 

, ברק , אסאזרקביץ, רפי לפידותל, ארנון סעידי , רונןברוידא , זוהרפטיש , אביטלמינץ גלעד משתתפים:
 בן צבי , אבירנרזזאבי 

 שקד וידי  משקיפים:
 

 נוסח דף הנחיות לחבר הבונה/המשפץאישור  .1
 התקיים דיון, הדף אושר.

 סיכום: 
 המלווה יהיה רכז הבניין . א.

 ב. תפקידו יוגדר ויאושר בוועדת תכנון.
 .()זאבי ופרסומו בעלון הקיבוץ שרור הנוסח במזכירותג. א

 )בהשתתפות שרון בן דיין( מצווה קלט ליד חד"א במסגרת פרויקט בניציור וקישוט על קירות מ. 2
 שרון פונה בשם בני המצווה וההורים לקשט את הקירות של המקלט מול חד"א.

 סיכום: 
 הוועדה מקדמת בברכה את היוזמה.

 לאורך תקופה ארוכה.יש לצייר בצבעים שיהיו עמידים  .שרון תציג לוועדה את נושאי הציור
 (סביר-)בהשתתפות שלומית הורביץדרך בין שכון ו' לבית הבנים  .4

בצומת שאחרי הוובלים אין שדה ראייה, נדרשת מראה פנורמית,  :ית מציגה את הסיכונים בכביש הנ"לשלומ
 לאורך הדרך נדרשים פסי האטה כי רכבים נוסעים מהר.

 הצורך בהסדרת אמצעים שיקנו בטיחות לדרך.עדה רואה באור חיובי את והתקיים דיון, הו
 סיכום:

ונדרשים בהם מראות ולפעול  את כל האזורים בקיבוץ שהם צמתים מסוכנים ועדת תכנון חושבת שצריך למפות
 לאחר הדיון עם המזכירות ותוצאותיו נחזור לדון בנושא. לגבי במפרים, )של המראות(.ןלהצבת

 בר()משרדי מחצבה לשע בנה "בותקה" בשערמ .5
 למבנה. מעביר את פעילותו באדריכלות פידותרנון לא

  סיכום:
 ולפתוח דלת חיצונית, לטובת חלל נפרד לשקילה של המשאיות. לסגור את החלק צפוני הפונה למשקל

 הסדרת מגרשי שיוך –ו'  כוןיש .6
 כדי לקבל היתרים למגרשים, נדרש לעשות ממ"ד לכל המגרשים עם בקומת הקרקע.

 שיאפשר זאת.נדרש פתרון 
 .יש בדיקה לפתרון

 סיכם: אבי בן צבי                                                                                         

 21.06.2020 –כום ישיבת ו. תכנון סי
,זוהר ידיע, רונן סזרקביץ, רפי לברק , אסאפידות, ארנון לבן צבי , אבימינץ , גלעדפטיש נוכחים : אביטל

 רוידאב
 שקד משקיפים: וידי

 3.06.20אושר פרוטוקול מתאריך 
 ת פיתוח מגרש מתן וימית לפידות )בהשתתפות מתן(הצג .2

 מטר. 2-, סוגר מרתף במילוי אדמה, מרים את השטח ממערב, יהיה קיר תמך של כמתן מציג שרטוט
 ה בטיחותית בצומת.מהווה בעיהתקיים דיון: קיר התמך 

 שיהיה צוות מצומצם שיבדוק ויאשר את החלופה שיביא לקיר התמך.מתן מבקש 



 סיכום:
 או קיר מדורג. מדרגות 2אפשרות למסלעה עם  –תמך מתן מתבקש להביא פתרון מדורג כתחליף לקיר 

 תכנון.עדת וצג לאישור לצוות מצומצם מתוך והפתרון י
 תב"ע החדשהגודל שטחי התעשייה ב .3

לא מאשרים את כמות השטח שהצגנו במפת התב"ע, כי חרגנו מסה"כ השטח המותר לקיבוץ שהוא  רמ"י
 דונם. 60

המפה  הוצגה מפה עם כמות השטח המותרת לתעשייה לפי רמ"י לאחר שגרענו את השטחים העודפים.
 המתוקנת תוגש ע"י דודי דרורי לוועדה המחוזית.

 בוץינים בקצוות למיפוי צמתים מסוכ .4
 .להגברת הבטיחותו מסוכנים לטובת תמרור/מראות שיעזרוות מצומצם שימפה את הצמתים הנבחר צ

 הצוות: רפי, אביטל, רונן.
 עידיפניית רונן ס -דרכים המתוכננות שבילים שלא ברשימת ה .5

 מזרחה, רונן פנה למשפחות שמתגוררות בגזרה. –כניסות שבילים מהכביש המערבי 
 סיכום: 

 בוץ.יקו ע"י הקהשבילים הנ"ל לא יתוחז
בנקודת המפגש של השבילים הנ"ל לא תהיה ירידה לכביש, תהיה אבן שפה רגילה למניעת מעבר רכבים, 

 עם ירידה לכיוון מזרח לטובת הולכי רגל.
 חודשים לתיקונים, שקיעות וכדומה. 12לכל המדרכות והשבילים של פרויקט השיקום יש תקופת בדק של 

 
 בן צבי אביסיכם:  

 סיכום ישיבת ועדת תכנון 05.07.20
 , זאבילזרקביץ , רפיעידי, רונן סברק , אסאפידות, ארנון לבן צבי , אבימינץ , גלעדפטיש נוכחים: אביטל

 רוזנר
 שקד משקיפים: וידי

 )בהשתתפות מוסה ושלמלה( העברת הקרוסלה מאזור מגדל המים .1
 יוקמו מתקני משחקים.גע בטיחותי, במקום שיפונה פעברה נדרשת ע"י המועצה  בגלל ה

 המקורית ששימשה במת חליבה בדיר, ולשחזר את הקרוסלה מוסה להעביר ליד מיצג חומה ומגדלהצעת 
 עם דמויות של כבשים וחולבים.

 אבי: לבדוק "הצרחה" של רחבת העתיקות ליד מבנה המאפייה לטובת הקרוסלה.
 סיכום: 
 יבדוק את המיקום המיטבי לקרוסלה. פידותארנון ל

 אם ואיך ניתן להעתיק את העתיקות שליד המאפייה.י  יבדוק מול רשות העתיקות אב
 )בהשתתפות מוסה( הצעה לדיור לחיילים בודדים .2

 בוץ.ימוסה מציע למצוא מבנה שישמש למגורי חיילים בודדים כדבר ערכי ותרומת הק
 התקיים דיון לגבי חלופות אפשריות.

 סיכום:
 על מוגן, מוסה ייפגש עם זאב מנהל האגודה בעניין.לבדוק את המבנה ששימש בזמנו כמפ

 )בהשתתפות יואב גרשוביץ( 62מגרש מס'  .3
 הוצגה מפת המגרש.

 סיכום:
 מאושר ליואב בתנאים הבאים:



נובע מכך שמגרש מס'  במידה ויואב מבקש לבנות היום, עליו לתכנן את הבית לפי גבולות התב"ע הישנה.
 לא ניתן לשיוך עכשיו. 63

 יהיה מתוכנן ללא פתחים.   63קיר הבית המתוכנן הפונה לכיוון מגרש 
 :שה אזי, ליואב יהיו שתי אפשרויותהיה ותאושר בתב"ע החדשה המגרש במתכונתו החד

)המשמעות היא שגם במגרש  מטר מגבולות הבניין 3 -רש יהיו כלהישאר במצב הקיים וגבולות המג .1
 (.שותףמגרש ממטר מקו  3קו בניין יהיה במרחק  63

הדייר  63להרחיב את ביתו עד לקו מגרש החדש וקיר יהיה קיר משותף והמשמעות היא שגם במגרש  .2
 .יהיה חייב לבנות על קו המגרש המשותף )קיר משותף(

 אתי גודינגר – פנייה לבניית ממ"ד .4
 אתי פונה לבניית ממ"ד כנדרש בהיתר הבנייה.

 יש קו ביוב שיש להסיט לטובת הנ"ל.
 : סיכום

 .)באחריות ביצוע אביטל ורונן( שר להסיט את קו הביוב לטובת הממ"ד המיועד להיבנותאו
 ניצן שקד –מגרש  .5
 .פידותיש קו ביוב שמפריע לבנייה ושביל לכיוון אסתר ל מגרש שניצן קיבלב

ולמצוא פתרון לינה לעובדים  ביל, נדרש להרוס את הצריף הירוקלצורך הסטת הביוב והסדרת הש
 שמתגוררים בו.

  סיכום:
 צריף ולהעתיק את קו הביוב והשבילימצא פתרון מגורים לעובדים, לאחר מכן ניתן יהיה להרוס את הי

 .)באחריות גלעד(
 שיוך דירות .6

הוצגה מפת המגרשים הדורשים הסדרה  ישנם מגרשים שנדרש לתקן מדידה. .מגרשים מוסדרים 166
 במועצה. –ועדה המקומית ומגרשים לתיקון וחלוקה בתוך המגרש, לאישור ב 14-שנם כי ותיקון.

 יעברו התאמה ושינוי להתאמה לתב"ע.ן לשייך, אבל אחרי התב"ע החדשה ישנם מגרשים שנית
 ושיוך עתידי.מגרשים עם תיקון תצ"ר  29-כ
 מגרשים להעתקה. 39-כ
 ות( במגורי כיכר.מ"ר )דירות מאוחד 55יחידות של דירות עד  10 -כ
יחידות(, לא ניתן לשיוך, יש להוציא אישור  2-יחידות, הבית שהרסנו  2 -יחידות בבתי עולים )טל מור 4

 , שרון גלאור )דירת קהילה(בן אריה הרשאת שימוש למספר מגרשים כגון אלבירט, שינדלר מעיין, תומר
 ודן קרון.

 אה לשימוש.רמ"י יקבל את כמות המ"ר של הבתים המיועדים להרש
 קליטה. עדתצריכה להסגר במזכירות/ ומ"ר  55לדירות עד  5%שאלת תשלום 

 סיכום:
תכנון ממנה כצוות אד הוק את אביטל וארנון, לעבוד מול דודי רוסו לקידום המגרשים הטעונים  עדתו

 טיפול, ובשינויים הנדרשים לטובת העניין.
 ודודי דרורי. ולבדוק מול רמ"י בסיוע דודי רוסו ועדה המחוזיתולעשות פרה רולינג מול ה

 
 בן צבי יאב  סיכם:

  



 8/7/20סיכום ישיבת ו. תכנון 
 

, עידי, רונן סברק , אסאברוידא , זהרפטיש , אביטלזרקביץ, רפי לפידות, ארנון למינץ משתתפים: גלעד
 בן צבי אבי

 שקד משקיפים: וידי
 פניית משפ. קלנר לחנייה .1

נעשתה עבודה גדולה בנושא תשתיות המים והשביל  עובר אצל קלנר ונירה סלע. שביל ממזרח למערבה
 עצמו.

 .'וכל המשתמע , טיפול בעץ המכנף וכ האופציות: להעביר את השביל לתוואי הנכון, אם
 .)דקל וושינגטוני( ית קלנר לחנייה על כל המשתמע מכךלבצע את פני

 סיכום: 
)מדרכה שמגיעה  לגעת במדרכה שעוברת בחלקה במגרשולבצע את החנייה כפי שאיתן ביקש ולא 

 ממערב מכיוון יחיעם(.
 ה למשה יפהרמדרכ .2
 פתרון של קולטן או פתרון אחר. ביטל יבדוק עם אורן הקבלןא
 מדרכה בין אלבירט לקורן .3

 מטר. 1.6נדרשת מדרכה של 
 מדרכה –מעיין שינדלר  .4

 ענת קנטור. , חיבור לשביל לכיווןלהשאיר את ההחלטה הקודמתסיכום: 
 פניית עלווה למדרכה נפרדת .5

 אבירם. חתה משותפת במגרש של משפנכון להיום עוברת דרך מדרכ
ינתן פתרון גישה י ,המדרכה ל חשבוןאבירם ירחיבו/ישפצו ע חתלפי החלטה בעניין, ברגע שמשפ סיכום:

 לעלווה.
 פניית מירי שרון לבמפרים .6

 .השביל מטל שקד ועד לנירה סלעציר מירי בהסכמת שכנים, מבקשת במפרים על 
 מופנה לצוות שנבחר למפות את הבעיות בשבילים ובצמתים ואת דרכי הפתרון. סיכום:

 344מגרש  - פניית זהר ברוידא .7
 .'בשכון ו 190 'רשו, תוך מתן פתרון אחר למגרש מסזהר מבקש להעביר את השביל שעובר בתחום מג

 ינתן לטובת המגרש של ניצן שקד.ייינתן פתרון לזהר, ביחד עם הפתרון ש סיכום:
 כללי .8
 לגבי ההחלטה שהוחלטה במזכירות בנושא קיר תמך, מתן לפידות. דבר עם זאביל

 המזכירות צריכה להודיע לשכנים.
לבקש ממתן גרמושקה המציגה את הפיתוח הסביבתי, כולל היתר לקיר התמך, הצגה של התוכנית ע"י 

 .אם לא מעוניין()מתן לא חייב להיות  עדהואדריכלית בפני הוה
 בן צבי סיכם: אבי

 

 
 
 
 
 



 26.07.20 - סיכום ישיבת ועדת תכנון
 

, ארנון זרקביץ, רפי לברק , אסאבן צבי , אביסעידי , רונןמינץ , גלעדרוזנר , זאביפטיש נוכחים: אביטל
 רוידא, זהר בפידותל

 שקד משקיפים: וידי
 08.07.20,  05.07.20, 21.06.20פרוטוקולים מתאריך: אושרו 

 פניית איליה אלמן ובהשתתפותו –ו אנדרטה לזכר גיא של .1
, מאחר והשטח של הספארי לשעבר אמור לשמש כשטח העביר את האנדרטה למקום אחראיליה מציע ל

 להרחבה עתידית.
 התקיים דיון, יש בעיה להעביר את האנדרטה שיצוקה בקרקע.

   ולא תיפגע. עד למתן חוות הדעת האנדרטה תישאר במקומה .לקבל חוות דעת מקצועית מירון גל סיכום:
 .)באחריות גלעד לזמן את ירון גל(

 (ההעברה ושימור )בהשתתפות מוס –ה קרוסל .2
מוסה מעדכן שעלות העברת הקרוסלה היא מתקציב האגודה  .ו מיקומים נוספים להעברת הקרוסלההוצג
 ם דיון.התקיי .ישובישל ה

ויביא  שימליץ על המיקום להעברת הקרוסלההקמת צוות שיכלול את וידי, רפי, מוסה וארנון,  סיכום:
 תכנון הצעה. עדתולאישור 

 )פניית אבנר דביר( מקום חלופי למועדון מוסד .3
אבנר פנה להעברת מועדון מוסד ממיקומו הנוכחי בגבעת הילדים, למקום שיותר מרוחק משכונת מגורים, 

 ה.שמאחורי בית הלבוש הועלה כאופצי מבנה האורווה
 נדרשת השקעה בהסבת המקום למועדון מוסד.

ולמצוא את  יש לבדוק את עלויות הסבת המקום .ון האורווה כמועדון מוסדועדה תומכת ברעיוה סיכום:
 המימון לכך.

 פת אריחים של כיתת תפוז על הסילופניית ז'וזי לתוס .4
לז'וזי יש אריחים של קבוצת תפוז, ומבקשת לשים על  .אריחים של קבוצת חצב יום בקיר החזיתי נמצאיםכ

 יד אריחי חצב.
 מאושר לשים את אריחי תפוז ליד אריחי חצב. סיכום:

 קורן חתאלבירט  למשפ חתדרך להולכי רגל בין משפ .5
ר בין במצב הקיים בשטח, שביל כזה יפגע במרקם שנוצ .מ' 1.6קודמת הוחלט על דרך ברוחב בהחלטה 

 המשפחות. שתי
  .+ מדרגות שיתחברו לשביל הקיים )שעובר בין סלע לאלבירט( קורן –לעשות שביל על קו מגרש  סיכום:

 
 בן צבי רשם: אבי

 
 

 
 
 
 
 
 



 26.7.2020 –פרוטוקול ועדת קליטה 
8/2020 

רונן סעידי, טלי  אבנר דביר, זאבי רוזנר, אסתר ברוידא, נועה גולדברג לוינהיים, דקלה אפרתי חומסקי, :נוכחים
  שור, מעיין צאוזמר שינדלר, בועז קפלן, אורית זלינגר

 על סדר היום:
 מועמדים לקליטה –דן ואיריס קרון  .1
 מועמדים לקליטה –יואב ותמה גרשוביץ  .2
 פנייה לוועדה –לילי ורפי לזרקביץ  .3
 פנייה לוועדה –נירית וירון אוריאל )קנטור(  .4

 
 מועמדים לקליטה: –דן ואיריס קרון  .1

 דן בן קיבוץ. גרים היום בדירת שיכון עולים שתשויך להם בהתאם לתב"ע החדשה. רואים בקיבוץ את ביתם.
 הוועדה מברכת על רצון המשפחה להתקבל לחברות בכפר מנחם. דיון:

 הוועדה ממליצה למזכירות לאשר את קליטתם של דן ואיריס. הוחלט:
 מועמדים לקליטה: – יואב ותמה גרשוביץ .2

יואב בן קיבוץ ותמה בת קיבוץ נגבה. גרים בשכירות בקיבוץ ומתעתדים לבנות על מגרש שבחרו לאחרונה. 
 רואים בקיבוץ את ביתם.

 הוועדה מברכת על רצון המשפחה להתקבל לחברות בכפר מנחם. דיון:
 הוועדה ממליצה למזכירות לאשר את קליטתם של יואב ותמה. הוחלט:

 פנייה לוועדה: –לילי ורפי לזרקביץ  .3
לילי ורפי פונים לוועדה בבקשה למצוא פתרון שיסייע לבנים בהתמודדות עם המעמסה הכלכלית הכבדה 

השקלים שהנקלטים נדרשים להפקיד בקיבוץ  300,000המוטלת עליהם עם הקליטה. בעיקר מדובר על 
 לצורך התשלום העתידי לרמ"י. 

שקלים היא הסכום היחיד שהנקלטים נדרשים לשלם באופן מיידי עם  300,000 הדרישה להפקדה של דיון:
הקליטה. את התשלומים האחרים )תשתיות, מבונה ואיזונים( אנחנו מאפשרים לפרוס בהתאם להחלטות. 
ההחלטה על הפקדת התשלום לרמ"י התקבלה במזכירות על מנת למנוע עיכוב של הנקלטים בתשלומים 

 ה שיעכב את הקיבוץ כולו.עם ההליכה לרמ"י, מ
הוועדה אינה הגוף שקיבל את ההחלטה בנוגע לדרישה להפקדת הכסף ולכן היא מפנה את הפנייה  הוחלט:

 למזכירות.
 פנייה לוועדה: –נירית וירון אוריאל )קנטור(  .4

קיבוץ נירית וירון גרים בשכירות בכפר מנחם כעשר שנים. נירית נולדה בקיבוץ אך הוריה עזבו ואינם חברי 
כרגע, לכן היא אינה עונה להגדרות של בת קיבוץ. נירית וירון פנו לוועדה כדי לאפשר להם לרכוש בית יורשים 

 ולהתקבל לחברות.
נערך דיון בשאלה אם ברצוננו להמשיך ולאפשר לתושבים שאינם בני קיבוץ לרכוש בתי יורשים ולהיקלט  דיון:

תיפסק קליטת התושבים, גם של אלה  2020שבסוף אוגוסט לחברות. זאת לאור עובדה שהתקבלה החלטה 
 .2018שנרשמו לקליטה ולא מימשו את ההזדמנות עד מועד זה. נירית וירון לא נרשמו בהרשמה של אוגוסט 

 הוחלט:
 הוועדה אינה מקבלת את בקשתם של נירית וירון. 

 רשמה: אורית זלינגר                  
 

 
 



 
 
 
 

  



 הערכה - צוות המרפאה
ביום בהיר אחד עלה החום, כאבי ראש,  -שכמותו לא חוויתי מעולם  בשבועות האחרונים עובר עלי סיוט

 שיעולים = יש לי קורונה! בום!
מן רגע כזה, שאף אחד לא ממש מכין אותך אליו. מה עכשיו? אל מי פונים? מה עושים? היכן נבדקים? ואיך 

 מתבודדים? ומה עם הילדים?
 צוות המרפאה בראשות דני ובניהול הדס!ם, המלאכים בשמי כפר מנחם! ם מקומש …ואז

  אני מקבל טלפון מהדס, קול בטוח, רגוע, דואג, אכפתי, מלטף, אוהב.
 בתוך כל המהומה. ר הכי ברור בכל הכאוס שמסביב(, הקול השפויהכל סדור, מאורגן למופת, מובן )הדב

 יש כתובת! -ומאותו רגע 
שלהם וביקשו להתעדכן, התקשרו יומם וליל ובסוף השבוע לשאול  ת הנייד הפרטיהדס ודני נתנו לי א

 מדהים!וודא שמטופלים ובכל הרמות! פשוט לשלומינו, ל
הרבה סופר, דובר ונאמר על תמיכת הקהילה וגם ספציפית על רופא ואחות בקהילה, אבל הליווי בשבועות 

 האחרונים עולה על כל דמיון. 
אישית, חמה ואוהבת וממש ממש לא מובנת מאליה. אין לי מילים לתאר את  ,24/7ת מעטפת אנושי

 ההרגשה.
אני מבקש להודות לדני ולהדס מקרב לב ולהביא לידיעת הקהילה את מלוא הערכתי )הערצתי( למסירות 

 הנפש שבה הם מנהלים את המרפאה! מדובר בנכס לכל קהילה ואשרינו שזכינו!
 תודה, ושנדע ימים בריאים יותר. שמרו על כללי ההיגיינה והריחוק. זה מציל חיים! המון המון

 תודה,
  דרור לוי

 
 למה חברים מתגעגעים בימי הקורונה –מבזק 

 חברים השיבו על השאלה למה הם הכי מתגעגעים בימי הקורונה.
 שיהיה יותר פתוח, קשה לי עם הסגר, הסגרים משגעים אותי. –תלמה הראל 

 מתגעגעת למפגש עם חברים. –רינה קרן 
 זה ברור, אני הכי מתגעגע לנכדים ולילדים שלי. –איתן קלנר 

 מתגעגעת לצאת לטיול. –אורנה תל אור 
בגדול, אני עדיין מזדעזעת מזה שלא נותנים לאנשים להיפרד מההולכים לעולמם  –רחל גולדבורד 

 היקרים להם.
 לנסוע לטייל בחו"ל. –אבי בן צבי 

 המשפחה. הסגר הגדול ולא יכולנו להיפגש עםבעיקר היה קשה, כשהיה  –זהר שרון י
 אני עם המשפחה שלי, אז הכל טוב. –אסף אוזן 

 למפגש החברתי. –עמית לפידות 
 לשבת בברנץ. -ניצן סולומון

 לישיבה אצל ההורים שלי. –אילן קורן 
 לחזור לשגרת היום יום הרגילה. –יובל לזרקביץ 

 יהודית אפרתי :הביאה לדפוס                                                                   
  



  ותושבים שלום, חברים
בגבעה הצפונית,  מתקדמים אלו סיימנו לחבר את רוב המשתמשים בגבעה הדרומית לסיב האופטי ואנו בימים

 לשיכון ו' וכן הלאה.
 הדגשים בכל הקשור ל:לתאם ציפיות ולתת  מכתב זה בא להסביר,

 השירות המוצע לחברים   ●
 בבתים wifi-סוגיית ה   ●
 חשוב לדעת   ●

 השירות המוצע לחברים
 .CA בתקן wifi גם הכולל משולב, נתב הורייזן, – החברה ע"י מסופק ההסכם במסגרת   ●
מאפשרת כיסוי ג'יגה  2.4-הרשת  ג'יגה הרץ. 5ג'יגה הרץ ורשת  2.4רשתות. רשת  2הנתב מאפשר הפעלת    ●

 מוגבל.ר יותר אבל הכיסוי ג'יגה מאפשרת קצב העברת נתונים מהי 5-גדול יותר של האות ברחבי הבית, ורשת ה
אחראים על כיסוי כל  לא על כיסוי אלחוטי רק בחלל בו מותקנת היחידה. החברה / הקיבוץ החברה אחראית    ●

 שטח הבית / המשרד.
ברחבי  wifi עלולה להיות בעיית קליטת -בבתים בהם הנתב החדש מותקן באותו מקום בו היה הנתב הישן  ●

 כמו הקירות, וסוג הבית לאופי בהתאם לדירה, הבית. חשוב להבין שזו לא תקלה וזהו מצב שמשתנה מדירה
 .בית חכם, שנאי חשמלי( נוספים )מיקרוגל, משדרים גורמים גם
חשוב לציין שהמחירים המופיעים כאן הם לצורך . י פתרונות לשיפור השימוש והקליטהסוג 3מכאן ישנם    ●

 העבודה. כל חבר לבקש הצעת מחיר מפורטת ולאשרה בטרם תחילת הערכת עלויות לחבר. באחריות
מומלץ ביותר כי זה הוא ה חיבור טלוויזיות חכמות, מחשבים ומשחקים באמצעות כבל תקשורת ייעודי. פתרון. 1

התקנת נקודת רשת נוספת הינה בתוספת  אלחוטי כלשהו. בהתקן זו תשתית תקשורת קווית ישירה, שאינה תלויה
 .לנקודה ₪ 250-150 תשלום של

טוב. היחידה המומלצת  ייעודית לכיסוי רחב יותר לרוב שטחי הבית ולקצב העברת נתונים wifiהתקנת יחידת . 2
 (.₪ 260תשלום חד פעמי )  בתוספת היחידה .DLINK AC-825 MU-MIMO הינה

ת מרובה משתמשים אלחוטיים הפתרון המקצועי ביותר לבי פתרון לבית מרובה משתמשים ומרובה חדרים:. 3
 במספר שטחי הבית כפונקציה של נקודות גישה שתותקנהנותנת מענה מלא לכל MESH.  MESH זו רשת
היחידה הינה בתוספת תשלום חד  וקצב העברת נתונים מהיר במיוחד. שולטות, המאפשרות כיסוי מלא נקודות

 .Deco M4של  TP-LINKהיא  מומלצתפעמי. היחידה ה

לקבל את השירות הנ"ל בתשלום מול חיוב בהנהלת החשבונות או להתקין בעצמם  למשתמשים יש אפשרות
 פתרונות רשת קוויים אלחוטיים.

 מפתח : ההתקנה בבתי החברים יחושבו לפי מחירי
רשת, לחיצת כבלים  מחברי יב פעם אחת וכולל פתרונות קצה בסיסיים:מחו –ש"ח  150ביקור ייעוץ ושירות:     ●

ניידים לרשת, התאמת הציוד: מחשבים, מחשבים  התאמת קיימים, הפעלת תשתית קיימת, ג'מפרים בסיסים,
 ניידים, טלביזיה חכמה ועוד.

 העברת כבל רשת בין חדרים סמוכים בתוך הבית. –ש"ח  150פריסת נקודה פנימית:    ●
 העברת כבל רשת בין חללים חיצוניים )גג / קירות( –ש"ח  250פריסת כבל חיצוני:    ●
 ש"ח. 250נקודת רשת בהשחלה חיצונית )מחוץ למבנה(    ●
 במבנה. צנרת על פי הצורך  המחירים כוללים כבלים, חיבורים ותעלות /   ●
 כולל התקנה ואפיון.  300 – 825 ראוטר מדגם   ●
 לפיצול עבור מספר צרכנים. –ש"ח  80כניסות :  5מפצל רשת אקטיבי    ●

  חשוב לדעת:
 .המפורטים במסמך זה מהפתרונות ור  כל  קבלן  שהוא  רוצה  לצורך ביצוע אחדחבר  או  תושב  יכול  לבח   ●
בלבד )מחשב,  פיזי בחיבור ולעבוד לנתב ישירות תקשורת בכבל לחברויש  .wifi להפעילניתן  לא בממ"ד   ●

 מדפסת, טלוויזיה.(
מהעדר כיסוי רציף  נובע זה לעיתים תקלה. בהכרח אינם בבית מתזוזה כתוצאה wifi-ה ברשת ניתוקים   ●

 ברשת האלחוטית.
האינטרנט. הכיסוי  מבחן התקינות הוא בחיבור כבל מחשב לנתב המשולב, ובדיקת מהירות ויציבות -זכרו    ●

 הינו בהתאם לסוג הפתרון שיושם בדירה / משרד.
 בהצלחה מנהלת התקשורת



 שלום לכם,
רציתי   .בפייסבוקאני מעבירה את הפנייה שקבלתי לארכיון כפר מנחם 

 להביא למודעות הציבור את האירוע המצער שקרה שלשום. 
"שלום לכם, אני הנחתי בבית העלמין על קבר שבעת הילדים, 

שנהרגו בתאונת דרכים קקטוסים יפים מבטון עם שם של כל ילד. 
לצערי הגעתי היום אך כל שבעת הקקטוסים הוצאו מהכלים. עוגמת 

 נפש רצינית. למי ניתן לפנות בעניין??
 עצוב ומצמרר נשמח לטיפול של הממונים בקיבוץ

 נילי גיבור
.ממשפחת קפלן שלמה ז"ל שנספה בתאונה  

 
 מי שיודע במה מדובר ויכול לדאוג שיחזירו את הצמחים אודה מקרב לב.

 כמובן שגם הפנתי אותה ליזהר זלינגר וזאב שמסרו לה שיטפלו בנושא.
 אורנה תלאור

  

 
 כפר מנחם -ייחודיים יישובי צוות צרכים 

בהמשך לעשייה היישובית הקיימת לקידום חוסן קהילתי ומתוקף מינוי של האגודה, הוקם לאחרונה צוות יישובי 
 לתחום הצרכים הייחודיים.

השימוש במונח "צרכים ייחודיים" מתכוון לצרכים אישים של האדם בתחומים שונים, כגון צרכים בתחום הבריאות )טווח 
 התנהגותי )כולל התנהגויות מאתגרות( והתחום התקשורתי.-ים הרפואיים, כולל אלרגיות למיניהן(, תחום רגשיהמצב

 
הצוות היישובי שהוקם מורכב ממתנדבות מתחום החינוך, הטיפול והבריאות שבחרו לקחת חלק במשימה חברתית זו 

הן עבור הפרט והמשפחה והן עבור הקהילה  ממקום ערכי ומקצועי ומתוך אמונה ביתרונות ובמשמעות הרבה שיש לכך
בכללותה. נדגיש כי הצוות יפעל במקביל לצוות ה"קיבוצי" )הקיים ב"אגודה השיתופית החקלאית"(, תוך מתן מענה 
משלים ובשיתוף פעולה מלא, במטרה לתת את המענה המקצועי ,החברתי והארגוני היעיל ביותר שנוכל לספק לכל 

 פונה.
ל פעולתו בשלב איתור הצרכים ובחינת המענים הנדרשים ברמת הישוב ובהתאם לכך החלה הצוות היישובי הח

התערבות ברמת החינוך הבלתי פורמלי מתוך מטרה לאפשר לכל ילד הזדמנות שווה ומותאמת לקחת חלק בעשייה 
ים, ליווי וסיוע החברתית . כפועל יוצא של מטרה זו תינקטנה מספר פעולה בתקופה הקרובה, ביניהן: הדרכות לצוות

בבניית תכנית מותאמת לילד/ה, סיוע בחשיבה להתאמת המרחבים הקיימים בחינוך הבלתי פורמלי כך שיתאימו לילדים 
 עם רגישויות שונות כולל מציאת מרחבים לרגיעה ולהכלה.

 מטרות נוספות שנקבעו בהתאם לצרכים שעולים כיום בשטח:
אפשור השתתפות כלל התושבים )דגש לתחום הפנאי והתרבות.(   גיוס נוער סיוע בהתאמת פעילויות יישוביות לשם 

 לטובת ליווים אישיים/קבוצתיים.
 העשרות מקצועיות לתושבים בתחומים הקשורים הרלוונטיים.

 חברות הצוות:
-053 -,     שמרית נור 5643185-250 -, יפעת שוקרון 050-8388006 -, נטע כץ לינדר 054-2471207 -מיטל יפרח 

מוזמנות ומוזמנים לפנות לכל אחת  4461227.         -054 -, שירלי רביב 050-5761268 -, שירלי גבאי 7344117
 מחברות הצוות:

תושבי הישוב בכל הגילאים להם צרכים ייחודיים, כולל הורים לילדים עם צרכים הדורשים התייחסות ומענה ברמת   
 ופרטיות! אנו מחויבים לשמירה על סודיות -הפרט 

 נשמח לשיתופי פעולה ככל שיידרש ולכל רעיון או יוזמה שעולים בהקשר זה. -כלל תושבי הישוב   
 בברכת בריאות וחופשת קיץ נעימה,

 צוות צרכים ייחודיים יישובי, וועד אגודת מתיישבי כפר מנחם
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 שלומית הורביץ.בניצוחה של   65+נערכה פתיחה חגיגית ומזמינה של מועדון   2.9.2020–ב
אחרי ראש . י הצהרייםראח 'בבוקר ובימי ב 'פתח למפגש חברתי ומשחקים, עד ראש השנה בימי דיהמועדון י

 אחר הצהריים. 'דבימי ו 10:30-מ בבוקר 'השנה בימי ב
 המועדון ממוקם בחדרו הקודם של מרכז המשק.

 כולם מוזמנים.
 

 מיזם יוזמות קהילתיות ביואב 
ואלי הוא -עצה אזורית יואב ולשותפות ליהייקהילתיות מיזם המשותף למו"יוזמות 

/ת להגיש הצעות ליוזמות מחזקות קהילה דרך עשייה מיזם שמזמין כל תושב
 חברתית חינוכית ותרבותית." מתוך מגזין המועצה "כאן יואב "

ייקטים שובים הצעות לפריחודשים הגישו הילקול הקורא הזה שנשלח לפני מספר 
קטים שיש להם ערך קהילתי דבים מהקהילה , פרויהמשלבים מתנ ילתייםקה

מנחם אף הוא הגיש הצעה  ומחזקים את תחושת השייכות של התושבים. כפר
 התחדשות בחצר הקיבוצית". –פר מנחם כ": לפרוייקט קהילתי  ושמו

ואלי בחרה מתוך כלל -עצה אזורית יואב ושותפות ליהיי ועדת ההיגוי המשותפת מו
ועדה וקט שהגיש כפר מנחם. הו ארבעה פרויקטים ובהם הפרויהצעות שהוגשה

יקט העוסק בשיתוף פעולה קהילתי סביב מיזמים חזותיים הצובעים אישרה את הפרו
 ות היסטוריים.את חללי החצר הקיבוצית תוך שימת דגש על מקומ

ם יקט קיבלנו סכום כסף שהוקדש לשירותים הציבוריים בהבמסגרת אישור הפרו
נתלו לוחות של תמונות מהארכיון ומידע על ההיסטוריה של המקום 

,כמו כן נעשתה עבודת חצרנות המדמה ומשחזרת את מראה המקום 
 כפי שהיה בעבר. 

 איריס אקוקה
  

 

                                        
 
 

 
 צילומים: יגאל קליין 
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לברכה, נועה וענת, מורן וצחי וכל המשפחה,  
 גפןברכות חמות להולדת הבת, הנכדה והנינה 

לליעם מילשטיין, ברכת דרך 
 צלחה עם הגיוס לצה"ל.

 שוב הביתה בשלום.

לזיו חומסקי היוצאת לשנת 
שירות, מאחלים לך שנה  

 מעשירה ומשמעותית.

לאמיר סביר שהשתחרר 
מצה"ל, נחיתה רכה 
 באזרחות ובהצלחה.

שהשתחררה   ליובל לזרקביץ
מצה"ל, נחיתה רכה באזרחות 

 ובהצלחה.

לשי לפידות 
שהגיע למצוות, 

פרוש כנפיים 
לקראת התחלות  
חדשות. מזל טוב 
  לך, להורים ימית

ומתן, לסבים  
אסתר ורמי ולכל  
המשפחה. דרך  

 רבהצלחה וה
 נחת.
שהגיעה מצוות,  לנועה קריספין 

פרשי כנפיים לקראת התחלות 
חדשות. מזל טוב להורים נטע  

ושלומי, לסבים צפרא ואורי ולכל 
דרך צלחה והרבה  המשפחה. 

 נחת.
 

 תן שב לפעילות-הקח

 14:00-8:00שעות פתיחה: 

נא להביא בגדים מכובסים ובמצב טוב, להיכנס עם מסכות  

 ולשמור על הסדר.

 הצוות המפעיל
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  17/6/20      רחל יפהר קורות חיים
 6וולינסקי,כבת זקונים , אחרי להוריה סופיה וחיים  1936בפברואר  7רחל נולדה  בבואנוס איירס שבארגנטינה ב 

 אחים ואחיות המבוגרים ממנה בהרבה שנים.
 כמו רוב יהודי ארגנטינה , היגרו הוריה מרוסיה הרחוקה. אביה היה חייט ואימה עקרת בית.

הבית היה בית מסורתי, בשכונת פועלים עניה. החיים לא היו קלים. רחל זוכרת לטובה בעיקר את החגים , פסח 
שנחוגו במסגרת המשפחה המורחבת שכללה גם את משפחות אחיה ואחיותיה. החגים נחוגו לפי כל וראש השנה 

 כללי המסורת היהודית. בכלל הבית היה תמיד מלא ואחיה ואחיותיה בילו הרבה עם ההורים.
כשהגיעה רחל לגיל בית הספר, הסתבר לה שהיא נהנית יותר לשחק ולהשתובב בחוץ מאשר ללמוד ולכן עברה 

פר בתי ספר עד סיום בית הספר העממי. היא נזכרת שלמעשה לא חשה אנטישמיות, אף על פי שבית הספר מס
 לא היה יהודי.

מגלה רחל את תנועת השומר הצעיר, באמצעות בוגרי התנועה שהסתובבו בשכונתה. היא גילתה שם  12בגיל 
ושמחים. היא הצטרפה לקן ומאז בילתה  עולם חדש של חופש, שמחת נעורים , המון חברה צעירים ששרים, רוקדים
.בתנועה גילתה גם את הציונית ובכלל 15את רוב זמנה בתנועה ולמגינת לב הוריה היא מפסיקה את לימודיה בגיל 

 הכל בה שבה את ליבה. התנועה נחשבה לקומוניסטית דבר שהיה מסוכן באותה עת בארגנטינה.)תקופת פירון(.
בגלל אנטישמיות, אלא מסיבות פוליטיות ומתנגדי הנשיא פירון חשו נרדפים. הסכנה  באותה תקופה לא הייתה 

רחל יוצאת לעבודה, לאחר שהפסיקה את הלימודים ומוצאת תעסוקה במפעל תיקים. הוריה ואחיה לא רואים בעין 
יפה את פעילותה בהשומר הצעיר ועושים הכל על מנת להפסיק את פעילותה בתנועה. עם התבגרותה , הפכה 

עוברת קבוצתה להכשרה שבה מתבצעות עבודות חקלאות  17מדריכה והתחילו דיבורים על עליה לישראל. בגיל ל
כהכנה לחיי קבוץ. מאוחר יותר היא מצטרפת לקבוצת בנים שיוצאת "לטיול " לישראל שבעצם אפשר להם לא 

א מבטיחה לחזור וכך משיגה להתגייס לצבא כאשר הכוונה האמתית היא עליה לארץ והצטרפות לקבוץ. להוריה הי
, הם מגיעים לישראל, ישירות 1956בספטמבר  22את הסכמתם לנסיעה. הקבוצה מפליגה באנייה דרך מרסיי וב 

לקבוץ רשפים. כעבור זמן קצר היא שולחת מכתב להוריה ומודיעה להם שאין בכוונתה לחזור. המשפחה מקבלת 
ים עמם קבלת הפנים ברשפים הייתה יפה ורחל עבדה את ההודעה בכעס רב, אך רחל ממשיכה בקשרי מכתב

, היא מתגייסת לנח"ל ביחד עם כל הגרעין. לאחר הטירונות היא חוזרת במסגרת של"ת 1957במחסן הבגדים. ב
היא משתחררת מהצבא, חוזרת לרשפים  1959לרשפים ומשם לתקופה מסוימת לשמירות בהיאחזות כרם שלום. ב

 לריכוז מחסן הבגדים.
היא נישאת למשה יפהר , חבר גרעין שהגיע מכפר מנחם. ברשפים נולדים ילדיה, חמוטל, אריאל ואמציה.  1960ב

היא עוברת לכפר מנחם. היא עובדת במטבח,  1967מסיבות שונות, מחליטה המשפחה לעזוב את רשפים וב
 ,ומסתדרת היטב , אף שלא היה לה מושג בבישול. מבחינה חברתית, היה קשה בהתחלה

ובעזרת חברות וחברים היא מצליחה להשתלב. היא עוברת לרכז את מחסן הבגדים ובהמשך את האקונומיה.  
 בכפר מנחם נולד בן הזקונים, עומר והחיים נראו יפים.

מתהפך עליה ועל משפחתה, עולמם, כאשר בנם השני, אריאל , מתחשמל בעת שהטיס טיסן שנתקל  1978במאי 
שרד תאונה זו. המשפחה מנסה ללא הצלחה, לחזור לשגרה,. לאחר חצי שנה היא יוצאת  בחוטי מתח גבוה, הוא לא

, היא יוצאת לנהל את מסעדת הקבוץ הארצי 1982לאפעל ללימודי השלמת תיכון ובאותה עת הזוג מתגרש. ב
 ומצליחה לייצב את חייה. 

 השלווה.נכדים ואף נין אחד אשר הביאו לרחל את השמחה ו 6בשנים הבאות נולדו גם 
רחל הייתה דמות מאד מקובלת בכפר מנחם ועל אף האסון הכבד שפקד את המשפחה, השרתה סביבה תמיד, 

 שמחה ורוגע.
 בחדשים האחרונים התרופפה בריאותה והיא עברה לבית הדר שם זכתה לטיפול מסור, כמנהג בית זה.

 הקבוץ כולו משתתף בצער המשפחה, 
 יהי זכרה ברוך. 
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 משה מכטי 17.4.1885-26.8.1957
 יוליוס כהן 1.3.1889-21.8.1961

 שגיא-משה סמוולרז' 17.6.1906-22.8.1968
 אברהמק'ה אבני 13.6.1913-25.8.1971

 פאול לבושין 15.12.1886-30.8.1972
 צבי ירוחם 28.8.1913-24.8.1976
 צבי אסף 21.6.1950-11.8.1980
 גיא שלו 12.4.1960-19.8.1980
 רונית קלנר 12.5.1953-25.8.1980
 אלישע ברק 23.2.1906-30.8.1983
 יהוד'ל חנון 10.5.1915-30.8.1994

 מאיר אלעזרי 2.1.1921-3.8.1996
 דוד דוידוב-דוו 28.5.1913-20.8.1996

 קלאוס שטרן 29.11.1920-25.8.1999
 חוה ליאון 16.12.1914-29.8.2000

 ליזה בק 7.4.1912-30.8.2001
 גד כנען 28.8.1918-11.8.2002

 אלתר זילברשטיין 30.9.1916 – 12.8.2005
 שולמית אורן 7.12.1916-26.8.2005
 דבורק'ה לזרקביץ 2.10.1924-17.8.2007
 יעקב סלע 15.8.1936-19.8.2009
 רגינה דומב 15.4.1922-21.8.2012

 דוד אורן-חיים 20.10.1914-23.8.2012
 אריה ורמוט 7.1.1923-25.8.2012
 אילנה אליאב 7.8.1921-23.8.2016

 
   זאב לוונברג 20.10.1919-25.09.1943
   הדוויג כהן 15.09.1889-20.09.1950
   שמואל אמני 19.01.1880-16.09.1956
   שמואל טרוצקי 04.09.1885-04.09.1974
   חיימק'ה הלפרין 22.06.1912-08.09.1974
   אברהם פרוינד 09.01.1912-27.09.1976
   פרץ שיף 30.08.1918-11.09.1977
   גיזה כהן 02.02.1894-25.09.1977
   ראובן הדס 25.02.1921-16.09.1979
   חיים קורצברג 16.03.1896-09.09.1981
   מרדכי )מוטי( וילין 28.07.1911-24.09.1983
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   שושנה טולדו 26.12.1906-15.09.1984
   אסתר סולומון 03.01.1918-26.09.1984
   משה )מיטק( קנטור 01.05.1912-25.09.1987
   רחל מלמד 15.09.1922-25.09.1987
   רותק'ה קריסטל 30.03.1911-03.09.1988
   צביקה הדס 01.05.1958-27.09.1993
   מיכאל שינדלר 14.05.1942-11.09.1994
   עציוןמנוחה  07.05.1920-12.09.1994
   צילה תלאור 29.05.1926-23.09.1995
   לובה שריג 21.12.1913-04.09.1996
   חיים עציון 14.02.1916-23.09.1997
   יורם נוסבאום 17.03.1920-02.09.2001
   רפאל בן אשר 27.03.1920-02.09.2001
   צפורה רומבק 28.12.1910-05.09.2005
   יודוביץ'שרה  05.01.1913-26.09.2005
   מרגלית ירקוני 07.04.1923-22.09.2008
   צבי כצנלסון 22.02.1922-29.09.2008
   נחום שור 17.12.1935-17.09.2010
   יואל דרום 13.12.1921-18.09.2014
   דליה גולדברג 19.04.1927-23.09.2014

    
    

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 

  

 

 



 

28 
 
 

 

 

 

 


